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September 25, 2023 

Dear panelists, 

We write to inform you that at the request of numerous members the respective executive boards of AAA and 
CASCA reviewed the panel submission “Let's Talk about Sex Baby: Why biological sex remains a necessary 
analytic category in anthropology” and reached a decision to remove the session from the AAA/CASCA 2023 
conference program(me). This decision was based on extensive consultation and was reached in the spirit of 
respect for our values, the safety and dignity of our members, and the scientific integrity of the program(me). 
The reason the session deserved further scrutiny was that the ideas were advanced in such a way as to cause 
harm to members represented by the Trans and LGBTQI of the anthropological community as well as the 
community at large.  

While there were those who disagree with this decision, we would hope they know their voice was heard and 
was very much a part of the conversation. It is our hope that we continue to work together so that we become 
stronger and more unified within each of our associations. Going forward, we will undertake a major review of 
the processes associated with vetting sessions at our annual meetings and will include our leadership in that 
discussion. 

Chères panellistes, 

Nous vous écrivons afin de vous informer qu’à la demande de plusieurs membres les conseils d’administration 
de la AAA et de la CASCA ont évalué le panel intitulé  « Let's Talk about Sex Baby: Why biological sex 
remains a necessary analytic category in anthropology ». Ils ont décidé d’enlever le panel du programme du 
colloque AAA/CASCA 2023. Cette décision était le fruit d’un processus étendu de consultation; les CA y sont 
arrivés par respect pour nos valeurs, la sécurité et la dignité de nos membres et l’intégrité scientifique du 
programme. Ils ont entrepris l’évaluation parce que l’expression des idées avancées pouvait nuire aux 
membres trans et LGBTQI de la communauté anthropologique et au-delà. 

Quoiqu’il y avait des personnes en désaccord avec cette décision, nous espérons qu’ils et elles savent que les 
CA ont bien entendu leurs voix et que leur points de vue faisaient bel et bien partie de la conversation. Nous 
espérons continuer à travailler ensemble afin de se renforcer et s’unifier au sein de nos associations 
respectives. Nos prochaines étapes comprendront une évaluation approfondie des processus d’évaluation des 
soumissions à nos colloques annuels, avec la participation des conseils d’administration. 

Sincerely/Avec nos salutations distinguées, 

 

   
 

Ramona Pérez    Monica Heller 

President, AAA   President, CASCA 

     


